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Brutalny atak na personel  
izby przyjęć

Trzy ronda na wylotówce

Agresywny pacjent zaatakował personel w izbie przyjęć szpitala powiatowego
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Pierwotnie na skrzyżowaniu planowano zrobić lewoskręt

Do urn poszła większość osób uprawnionych do głosowania. W powiecie  
otwockim to 76,7%, a w dzielnicy Wawer ponad 82%

Nawrocki tryumfuje 
w powiecie otwockim, 
Trzaskowski w Wawrze

\\\ OTWOCK 

W izbie przyjęć jednego  
z otwockich szpitali doszło  
do ataku, który wstrząsnął 
całym personelem. Gdzie  
była ochrona? Zdradzamy 
kulisy tego szokującego 
zdarzenia. 

W e wtorek (13 maja) około go-
dziny 22:00 do izby przyjęć Po-

wiatowego Centrum Zdrowia przy ul. 
Batorego w Otwocku zgłosił się 56-letni 
mieszkaniec Otwocka.
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\\\ OTWOCK 

W izbie przyjęć jednego  
z otwockich szpitali doszło  
do ataku, który wstrząsnął 
całym personelem. Gdzie  
była ochrona? Zdradzamy 
kulisy tego szokującego 
zdarzenia.  

W e wtorek (13 maja) około go-
dziny 22:00 do izby przyjęć Po-

wiatowego Centrum Zdrowia przy ul. 
Batorego w Otwocku zgłosił się 56-letni 
mieszkaniec Otwocka.

56-latek miał ranę kłutą uda (po 
nożu) i wymagał pomocy medycznej. 
Był pijany i wyraźnie czymś zdener-
wowany.

– Podczas oczekiwania na lekarza 
wielokrotnie dzwoniła do niego kobie-
ta. Rozmowa przerodziła się w głośną 
awanturę – mówi nam personel izby 
przyjęć.

– Zwracaliśmy mu uwagę, by mó-
wił ciszej, bo są tutaj również inni pa-
cjenci. Na chwilę się uspokajał, po czym 
znowu zaczynał krzyczeć do telefonu 
– dodaje personel.

Potem swoją złość przelał na per-
sonel izby przyjęć.  Wideo opublikowa-
liśmy na naszej stronie: www.przegla-
dotwocki.pl

\\\ Agresywny pacjent
Mężczyzna zachowywał się agre-

sywnie. Krzyczał w kierunku pielęg-
niarki wulgaryzmy, groził, że ją zabije 
i „rozpruje”, wrzeszczał też, że „roz…
li jej łeb”. Krzyczał, że chce dostać do-
żywocie, że niedawno wyszedł z wię-
zienia, ale chce tam wrócić, bo nie ma 
gdzie mieszkać, ani co ze sobą zrobić. 
Na szczęście na dyżurze byli lekarze 
(mężczyźni), którzy natychmiast sta-
nęli w obronie pielęgniarki. Próbowali 
go uspokoić, ale bezskutecznie.

\\\ Krzyczał: – Teraz wierzysz,  
k…? Że cię za…!

– Czy w szpitalu jest jakaś ochrona? 
– pytali lekarze.

– Nie, nie mamy zatrudnionych 
pracowników ochrony – odpowiedział 
jeden z pracowników szpitala. W tym 
samym czasie personel wielokrotnie 
naciskał również przycisk alarmowy, 
który powinien uruchomić interwencję 
firmy ochroniarskiej, jednak nikt nie 
przyjeżdżał. Pracownicy zadzwonili 
na policję, prosząc o pilną interwencję. 
Zanim jednak funkcjonariusze dotarli 
na miejsce, w izbie przyjęć rozegrał się 
dramat.

Rozjuszony mężczyzna dał upust 
swojej frustracji – z całej siły uderzył 

pięścią w stół rejestracji i osłonę z plek-
si, która runęła na biurko i komputer. 
Krzyczał: – Teraz wierzysz, k…? Że cię 
za…! 

Personel próbował go uspokoić, 
stając między pielęgniarką a agreso-
rem. Do mężczyzny podszedł również 
jeden z pacjentów, prosząc, by się opa-
nował, i tłumacząc, że lekarz wkrótce 
się nim zajmie. – Ona mnie prowokuje, 
k… się nie boi – irytował się mężczyzna. 
– Prosiłem tylko o opatrunek – dodał. 
Dyżurujący lekarz odpowiedział, że 
otrzyma pomoc, jak się uspokoi i gdy 
na miejsce przyjedzie policja.

\\\ Atak w pokoju  
socjalnym

Przerażona pielęgniarka scho-
wała się w pokoju socjalnym, ale po 
chwili nawet jej obecność w innym 
pomieszczeniu zaczęła przeszkadzać 
agresorowi. Nagle zerwał się z krzesła, 
odepchnął lekarza i wtargnął do po-
mieszczenia, gdzie oblał kobietę wo-
dą z butelki stojącej na stole. Personel 
zdołał wyprowadzić mężczyznę z po-
koju, jednak nadal się awanturował. W 
pewnym momencie z jego uda zsunął 

się prowizoryczny opatrunek i rana za-
częła krwawić. Na korytarzu krzyczał: 
– K…, prosiłem tylko o pomoc! Jak się 
wykrwawię, to będzie wasza wina! – 
wrzeszczał rozjuszony. Po chwili znów 
ruszył w stronę pokoju socjalnego i z 
całej siły uderzył w drzwi. W pewnym 
momencie potknął się o zakrwawiony 
opatrunek i runął na podłogę. Upadek 
wyraźnie ostudził jego emocje. Mężczy-
zna otrzymał pomoc medyczną. 

\\\ Jak mamy  
czuć się bezpiecznie?!

Personel wciąż nie może otrząsnąć 
się po tym, co się wydarzyło. W szpitalu 
nie ma pracowników ochrony, a nawet 

przycisk alarmowy, który powinien 
wzywać firmę ochroniarską, zawiódł. – 
Ochroniarze pojawili się dopiero rano, 
tłumacząc, że baterie w systemie były 
rozładowane – komentuje zszokowany 
personel.

– Jak mamy czuć się bezpiecznie, 
skoro każdy może wejść i nas zaata-
kować?! – pyta jeden z pracowników. 

– Nawet drzwi do izby przyjęć są tak 
skonstruowane, że zza osłony nie wi-
dać, kto stoi po drugiej stronie. Co wię-
cej, nie są automatyczne i musimy je 
sami otwierać – komentują pracownicy 
szpitala. I dodają, że ta sytuacja jasno 
pokazuje, jak bardzo pilna jest potrzeba 
wprowadzenia skutecznych zabezpie-
czeń, zanim dojdzie do tragedii.

\\\ Pytania do dyrekcji  
szpitala

W związku z dramatycznymi wy-
darzeniami, do których doszło 13 maja 
w izbie przyjęć Powiatowego Centrum 
Zdrowia w Otwocku, nasza redakcja 
zwróciła się do dyrekcji placówki z 

prośbą o komentarz i wyjaśnienia. 
Zapytaliśmy, dlaczego w szpitalu nie 
ma stałej ochrony fizycznej, szczegól-
nie w tak newralgicznym miejscu jak 
izba przyjęć, a także o ewentualne 
zmiany w systemie zabezpieczeń np. 
zatrudnienia ochrony, modernizacji sy-
stemu alarmowego. Zapytaliśmy rów-
nież o to, czy szpital rozważa montaż 
drzwi automatycznych z jednostron-
nym przeszkleniem – na wzór lustra  
weneckiego.

Odpowiedź dyrekcji Powiatowego 
Centrum Zdrowia w Otwocku:

Rzeczywiście w nocy 13 maja 
mieliśmy w izbie przyjęć szpitala do 
czynienia z  agresywnym pacjentem. 
Pragniemy jednak stanowczo podkre-
ślić, że w żadnym momencie nie do-
szło do naruszenia nietykalności cie-
lesnej pielęgniarki ani żadnego innego 
pracownika personelu. Agresja miała 

przede wszystkim charakter słowny, 
a pielęgniarka ani przez moment nie 
przebywała z pacjentem sam na sam.

Ponieważ nie ma i nie będzie przy-
zwolenia na żadne przejawy agresji 
wobec personelu medycznego, sprawa 
została przekazana policji. Po zdarze-
niu kierownictwo placówki odbyło 
rozmowę z personelem izby przyjęć 
na temat poczucia bezpieczeństwa oraz 
odbioru sytuacji z agresywnym pacjen-
tem, zwracając uwagę na dostępne for-

my wsparcia, jakie może zaoferować 
szpital.

Podobnie jak wiele innych szpitali 
powiatowych, zmagamy się z ograni-
czonym budżetem, co uniemożliwia 
nam korzystanie z całodobowej obec-
ności wyspecjalizowanej ochrony na 
miejscu. Mamy jednak podpisaną umo-
wę z agencją, która reaguje na wezwa-
nia w sytuacjach zagrożenia. 

Dodatkowo planujemy zainstalo-
wanie monitoringu zarówno przy wej-
ściu do izby przyjęć, jak i w jej wnętrzu. 
Zaistniała sytuacja przyspieszyła reali-
zację naszych działań w tym zakresie. 

\\\ Sprawą zajęła się  
policja

– Funkcjonariusze interweniowali 
w szpitalu 6 minut po przyjęciu zgło-
szenia – mówi podkomisarz Patryk 
Domarecki, oficer prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Otwocku. – Na 
miejscu funkcjonariusze zastali do-
brze znanego im 56-latka, którego od 
razu zatrzymali. Mężczyzna trafił do 
komendy. Badanie potwierdziło, że jest 
pijany, miał ponad 1 promil alkoholu w 
organizmie – mówi oficer prasowy ot-
wockiej policji. I dodaje, że 56-latek jest 
dobrze znany otwockim policjantom ze 
względu na swoją „bogatą” przeszłość 
kryminalną. – Mężczyzna był notowany 
zarówno za przestępstwa przeciwko 
mieniu, jak i zdrowiu i życiu – dodaje 
podkomisarz Domarecki. – 56-latek 
usłyszał łącznie siedem zarzutów. Od-
powie m.in. za groźby karalne, znisz-
czenie mienia oraz naruszenie niety-
kalności cielesnej lekarza i znieważenie 
personelu medycznego. Mężczyzna zo-
stał tymczasowo aresztowany na trzy 
miesiące – mówi podkomisarz Patryk 
Domarecki. Grozi mu do 7,5 lat wię-
zienia.

Agnieszka Jaskulska

Brutalny atak na personel izby przyjęć

Pracownicy nagrali film ze zdarzenia, by pokazać zagrożenia, z jakimi stykają się podczas dyżurów i zwrócić uwagę  
na skalę problemu
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Policja zatrzymała 56-letniego mieszkańca Otwocka, który trafił  
do tymczasowego aresztu
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W szpitalu nie ma 
pracowników ochrony,  
a przycisk alarmowy, 

który powinien wzywać 
firmę ochroniarską, 

zawiódł
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\\\ POWIAT 

To nimi wielu mieszkańców 
wyjeżdża z Otwocka  
w kierunku S17, Celestynowa 
i Kołbieli. Ustaliliśmy, 
jak zmienią się ulice 
Poniatowskiego i Narutowicza.

U lica Poniatowskiego w Otwocku to 
droga powiatowa i jednocześnie 

jedna z głównych tras wylotowych z 
miasta. W ostatnich latach na tej ulicy 
doszło do wielu kolizji i wypadków. Te-
raz fragment ul. Poniatowskiego docze-
ka się gruntownej modernizacji. Staro-

stwo Powiatowe w Otwocku wyłoniło 
wykonawcę prac – roboty zrealizuje 
lokalna firma Towemo. – Podpisaliśmy 
umowę na realizację jednej z najwięk-
szych tegorocznych inwestycji drogo-
wych. Chodzi o przebudowę odcinka 
ul. Poniatowskiego od ul. Pułaskiego do 
ul. Narutowicza w Śródborowie – infor-
muje starosta otwocki Tomasz Laskus. 
I dodaje, że całkowity koszt zadania to 
9 mln zł, z czego ponad 6 mln zł udało 
się pozyskać z rządowego programu.

\\\ Dwa ronda
O szczegółach tej inwestycji infor-

mowaliśmy na początku lutego br. – W 

ramach inwestycji przewidziano bu-
dowę dwóch rond. Każde z nich będzie 
miało 26 metrów średnicy. Pierwsze 
będzie na skrzyżowaniu z ul. Pułaskie-
go, a drugie na skrzyżowaniu z ul. Na-
rutowicza przy Szkole Podstawowej 
nr 2 – mówił nam rzecznik prasowy 
Starostwa Powiatowego w Otwocku, 
Rafał Skwiot.

\\\ Zburzą  
kolidujące budynki

– W ramach przebudowy ul. Po-
niatowskiego, oprócz budowy dwóch 
rond, zaplanowano również moderni-
zację infrastruktury pieszej i rowero-
wej. Po stronie SP 2 powstanie asfal-
towa droga dla rowerów oraz chodnik 
dla pieszych. Obie te strefy zostaną 
oddzielone od jezdni pasem zieleni, 
co poprawi komfort i bezpieczeństwo. 
Natomiast po przeciwnej stronie ulicy 
zaplanowano ciąg pieszo-rowerowy. 
Dodatkowo przejścia dla pieszych będą 
wyposażone w azyle bezpieczeństwa 
– mówił nam rzecznik prasowy otwo-
ckiego starostwa. 

W ramach inwestycji przewidzia-
no m.in. budowę zatok autobusowych, 

wykonanie systemu odwodnienia oraz 
zjazdów na posesje, a także rozbiórkę 
budynków (w tym stary dom przy stacji 
benzynowej) i elementów ogrodzenia 
kolidujących z planowanymi pracami 
drogowymi. W ich miejsce pojawią się 
nowe ogrodzenia panelowe na beto-
nowej podmurówce. Istniejące bramy 
i furtki zostaną odpowiednio przesta-
wione i ponownie zamontowane.

\\\ Będzie trzecie rondo
Na razie na skrzyżowaniu ul. Po-

niatowskiego i ul. Narutowicza (przy 

szkole) od lat stoi tymczasowe rondo, 
podobnie jak na skrzyżowaniu przy 
PKP Otwock Śródborów. Moderniza-
cja ul. Poniatowskiego ma rozpocząć 
się jeszcze w tym roku, jednak nie wia-
domo, jak te prace będą zsynchroni-
zowane z budową kolejnego ronda w 
tej okolicy. Drogowcy zaplanowali je 
na skrzyżowaniu ul. Narutowicza i ul. 
Armii Krajowej przy PKP Śródborów 
– o tym pisaliśmy pod koniec stycznia. 

Tekst i zdjęcia 
Agnieszka Jaskulska

\\\ OTWOCK 

Na terenie Szkoły 
Podstawowej nr 5  
przy ul. Majowej powstała 
nowoczesna, ogólnodostępna 
strefa sportowo-rekreacyjna, 
która odpowiada na potrzeby 
osób w każdym wieku.

I nwestycja została zrealizowana w 
sąsiedztwie boiska i placu zabaw, 

tworząc zróżnicowaną przestrzeń do 
ćwiczeń, zabawy i odpoczynku.

– Całość tworzy różnorodną prze-
strzeń dostępną dla dzieci, młodzieży i 
dorosłych – podkreśla prezydent Otwo-
cka Jarosław Margielski.

W nowej strefie znalazła się m.in. 
siłownia plenerowa, ziemne trampo-
liny, stół do gry w teqball, hamaki oraz 
ławki z oparciem. Dla najmłodszych 

przygotowano rozbudowany plac za-
baw z nowymi atrakcjami, takimi jak 
huśtawki typu „bocianie gniazdo”, karu-
zela tarczowa, domek edukacyjny oraz 
bujaczki. Dostępny jest także stół do gry 
w szachy, a w celu zapewnienia kom-
fortu użytkowników powstała wiata 

ogrodowa ze stołami i ławkami, idealna 
do odpoczynku.

\\\ Inwestycja w ramach  
Budżetu Obywatelskiego

Całość uzupełniają nowe stojaki 
rowerowe, kosze na odpady, energoo-

szczędne oświetlenie oraz monitoring, 
który zapewnia bezpieczeństwo korzy-
stającym ze strefy.

Istniejący plac zabaw został do-
datkowo ogrodzony i wyposażony w 
furtki. Niedługo w nowej przestrzeni 

sportowo-rekreacyjnej będą także 
nasadzenia roślinności. Projekt został 
zrealizowany w ramach Budżetu Oby-
watelskiego w Otwocku. Jego całkowity 
koszt wyniósł 350 tys. zł.

Agnieszka Jaskulska

Trzy ronda na wylotówce

Świderska oaza relaksu
Podczas modernizacji drogi powstaną m.in. dwa ronda i ścieżki rowerowe

Jedno z rond powstanie przy szkole podstawowej w Śródborowie 

W nowej strefie można odpocząć, ale także spędzić czas na świeżym powietrzu

W strefie jest m.in. altana, hamaki, stół do szachów i trampoliny
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\\\ JÓZEFÓW/OTWOCK 

Gdzie się nie obejrzeć – dziki. 
Wyskakują nie wiadomo 
skąd – komentują Czytelnicy. 
Z każdym dniem zwierzęta są 
coraz śmielsze.

N iedawno publikowaliśmy filmik z 
kilkoma lochami, które przywę-

drowały do Otwocka z kilkudziesię-
cioma uroczymi warchlakami. Mnó-
stwo osób komentowało nasz filmik, 
zachwycając się maluchami. Teraz te 
maluchy podrosły… i sieją popłoch w 
okolicy! Zresztą nie tylko one.

\\\ Grasują  
po ulicach 

W ostatnich dniach w naszych oko-
licach pojawiło się wiele rodzin dzików. 
Jedna z takich mega rodzin przywędro-
wała w środku dnia do centrum Józe-
fowa. – Kiedy szły wzdłuż torów, nie 
przeszkadzał im nawet głośny pociąg 
zatrzymujący się przy peronie – mó-
wi z zaskoczeniem nasza Czytelniczka. 
Rodzinka dzików z liczną gromadką 
przeszła przez ulicę przy PKP Józefów 
i udała się na skwer z fontanną przy 
urzędzie miasta.

Z kolei na ul. Mickiewicza w Otwo-
cku doszło do niebezpiecznej sytuacji. 
– Gratuluję odwagi i refleksu Panu, któ-
ry szarym golfem próbował wjechać 
w dzika, który gonił chłopca jadącego 
na rowerze. Dzieciak na szczęście zdą-
żył uciec. A Pan wykazał się mega po-
mysłowością i nawet sekundę się nie 
zastanawiał, że może zniszczyć auto. 
Wielkie ukłony – napisała pani We-
ronika na jednym z otwockich forów 
internetowych. 

Pan Mikołaj komentuje, że przez 
dziki, dzieci z SP 6 boją się chodzić do 
szkoły. 

Niedawno w okolicy ulicy Wiejskiej 
doszło do niebezpiecznego incydentu 
z udziałem dzików. – W lesie na rogu 

ulic Wiejskiej i Świderskiej trzy dziki 
zaatakowały mojego brata i dwa psy, 
z którymi spacerował na smyczy. Psy 
nie są agresywne. Mamy nieodparte 
wrażenie, że gdyby zamiast psów towa-
rzyszyły mu małe dzieci, mogłoby się to 
skończyć tragicznie – komentuje pan 
Dariusz w mediach społecznościowych. 

\\\ Co z odstrzałem? 
– Gdzie się nie obejrzeć, tam są 

dziki. Wyskakują nie wiadomo skąd. 
Strach wychodzić z psem na spacer. 
Dlaczego urzędy nic z tym nie robią? 
Powinien być legalny odstrzał dzików 
– komentują nasi Czytelnicy. Zdania na 
temat odstrzału redukcyjnego są jed-
nak mocno podzielone (pod naszymi 
artykułami dotyczącymi planowanego 
odstrzału toczą się gorące dyskusje). 
Choć prezydent Otwocka Jarosław 
Margielski złożył wniosek o odstrzał 
80 dzików, uzyskał na to zgodę otwo-
ckiego starosty i miasto zabezpieczyło 
w budżecie na ten cel 100 tys., zł, osta-
tecznie nic z tego nie wyszło. Dlaczego? 
Bo działania wstrzymała Regionalna 
Izba Obrachunkowa, która uznała wy-
datek miasta za niezgodny z prawem. 
Obecnie trwa spór kompetencyjny 
między samorządami, wojewodą i rzą-
dem o to, kto powinien i może legalnie 
zapłacić za redukcję dzikiej zwierzyny 
– szczegółowo pisaliśmy o tym w arty-

kule „Dziki na celowniku! Kto zapłaci 
za odstrzał?” 

\\\ „Ktoś przejechał kilka 
warchlaków na wiadukcie”

Jednym słowem dziki nadal będą 
grasować po miejskich ulicach, zaglą-
dać do parków, ryć trawniki, przega-
niać ludzi, a nawet atakować psy lub ich 
opiekunów. Kilka lat temu, przed falą 
ASF, która przetrzebiła stada dzików, 
w okolicy było ich naprawdę mnóstwo 
– podobnie jak teraz. Wówczas wielo-
krotnie dochodziło do ataków na psy, a 
niektóre z nich nie przeżyły. – Zachowa-
nie dzików może wydawać się niegroź-
ne, ale w rzeczywistości, zwłaszcza w 
dużych grupach, potrafią one być nie-
przewidywalne. Samice opiekujące się 
młodymi (warchlakami) są wyjątkowo 
czujne i gotowe do obrony potomstwa. 
Często, zanim młode osiągną dorosłość, 
locha jest już w kolejnej ciąży – ostrze-
gają leśnicy.

Jeśli nic się nie zmieni, może się 
okazać, że mieszkańcy zaczną brać 
sprawy w swoje ręce i na własną rę-
kę próbować odstraszać lub przega-
niać zwierzęta – petardami, kijami, a 
nawet próbować je przejechać samo-

chodem. Tak było prawdopodobnie w 
poniedziałek wieczorem (godzinę po 
opublikowaniu artykułu). – Wieczorem 
ktoś przejechał kilka warchlaków na 
wiadukcie w Józefowie. Co za okrucień-
stwo – informują nas Czytelnicy. 

\\\ Jeśli to usłyszysz  
– wycofaj się!

Ostatnio kilka młodych dzików 
kręciło się w okolicy Szkoły Podsta-

wowej nr 9 w Otwocku. Nie były przy-
jazne – stroszyły grzbiety i wydawały 
charakterystyczne dźwięki, przypo-
minające kliknięcia lub cmoknięcia. 
To ich sposób komunikacji, ale także 
ostrzeżenie dla intruzów: „nie zbliżaj 

się”. Jeśli dzik postawi ogon, oznacza to, 
że jest gotowy do ataku. Czasami wy-
starczy tylko kilka chwil, aby sytuacja 
stała się niebezpieczna. W niektórych 
przypadkach dzik może zaatakować, 
zwłaszcza osoby spacerujące z psem, 
ponieważ traktuje psa jak wilka – czyli 
jako wroga.

Agnieszka Jaskulska

Jeśli dziki staną na drodze,  
zachowaj spokój i postępuj 
ostrożnie:
• Nie podchodź do dzika – zawsze 
zachowuj bezpieczną odległość.
• Dzik najczęściej zdecyduje się 
odejść, więc daj mu czas, aby to 
zrobił.
• Nigdy nie odwracaj się plecami do 
dzika ani nie biegnij, ponieważ to 
może sprowokować go do pościgu.
• Jeśli dzik postawi ogon, kłapnie 
paszczą lub kilka razy cmoknie – 
wycofaj się, ponieważ oznacza to, 
że jest gotowy do ataku.
• Jeśli masz psa, spokojnie, ale zde-
cydowanie wycofaj się, nie odwraca-
jąc się plecami do dzika – to może go 
sprowokować do ataku.
• Nigdy nie próbuj interweniować 
fizycznie w obronie psa. Dzik jest 
silnym i nieprzewidywalnym zwie-
rzęciem, a próba obrony może skoń-
czyć się poważnymi obrażeniami.

Dziki kontra miasto

Zachowanie dzików może wydawać się niegroźne, ale potrafią być  
nieprzewidywalne.

Pies poturbowany przez dziki  
w okolicy ul. Wiejskiej w Otwocku
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\\\ KARCZEW 

Na to strażacy z OSP Karczew 
czekali z niecierpliwością.  
Do remizy wjechał nowiutki 
wóz bojowy, który jest jednym 
z najnowocześniejszych  
w powiecie otwockim.

O chotnicze Straże Pożarne coraz 
częściej otrzymują nowoczesny 

sprzęt, który pozwala im skuteczniej 
i szybciej reagować na różnorodne 
zagrożenia. W ostatnim roku nowe 
pojazdy bojowe trafiły do OSP Otwock 
Jabłonna, OSP Wiązowna, a teraz także 
do OSP Karczew. 

Nowy wóz został powitany w Kar-
czewie z wielką pompą, przy dźwię-

kach syren i świetle rac. Oficjalne prze-
kazanie pojazdu strażackiego miało 
miejsce 10 maja na rynku miejskim.

\\\ Splendoru dodał  
występ orkiestry

W uroczystości wzięli udział przed-
stawiciele władz lokalnych i samorzą-
dowych, służb mundurowych PSP i 

OSP, strażacy, radni oraz mieszkańcy. 
Uroczystość została wzbogacona wy-
stępem Orkiestry Dętej OSP Karczew, 
która tradycyjnie zadbała o wyjątkową 
oprawę muzyczną tego wydarzenia! 

\\\ Jeden  
z najnowocześniejszych  
w powiecie

Pojazd, który wjechał do gara-
żu OSP Karczew to ciężki samochód 
ratowniczo-gaśniczy, jeden z najnowo-
cześniejszych pojazdów tego typu w 
powiecie otwockim. Wyposażony jest 
w duży zbiornik na wodę o pojemno-
ści około 9 000 litrów (zwykle pojazdy 
tego typu posiadają zbiorniki o pojem-
ności 2 000–3 000 litrów) oraz kabinę 
przystosowaną do przewozu sześciu 

ratowników. Dzięki temu strażacy będą 
mogli jeszcze skuteczniej realizować 
swoje zadania ratownicze, zwłaszcza 
w miejscach oddalonych od hydrantów, 
takich jak lasy czy tereny wiejskie. Ten 
ciężki wóz bojowy będzie przydatny 
m.in. w gaszeniu pożarów traw i nie-
użytków rolnych, których w gminie 
Karczew jest najwięcej. 

Nowy pojazd dla OSP Karczew 
kosztował około 2,2 mln zł, z czego 776 
tys. zł pochodziło z funduszy europej-
skich, 150 tys. zł z Sejmiku Wojewódz-
twa Mazowieckiego, 1,1 mln zł z budże-
tu gminy Karczew, a pozostała kwota 
została pozyskana przez OSP Karczew 
od lokalnych firm i osób prywatnych.

Agnieszka Jaskulska

Nowy wóz dla OSP
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Wiele dzików urodziło się na obrzeżach miast i często wracają na tereny  
zabudowane

FO
T. 

ST
OW

AR
ZY

SZ
EN

IE
 D

LA
 M

IA
ST

A 



5NR 115 (4) 21 MAJA 2025AKTUALNOŚCI

\\\ POWIAT 

Na ulicy Kraszewskiego 
codziennością są korki. 
Zwłaszcza na wysokości 
skrętu na osiedla mieszkalne 
i do centrum handlowego 
płynna jazda samochodem  
to mrzonka.

P rzebudowa skrzyżowania z ul. 
Kuklińskiego była planowana od 

dawna, jednak proces znacznie się 
wydłużył. Początkowo zakładano bu-
dowę lewoskrętu, lecz po wyborach 
samorządowych koncepcję zmienio-
no – zamiast niego powstanie rondo. 
Informowaliśmy o tym już w styczniu. 
Kilka dni temu Zarząd Dróg Powiato-
wych ogłosił przetarg na przebudowę 
skrzyżowania na ul. Kraszewskiego, 
która jest drogą powiatową. Firmy mo-
gą składać oferty do 27 maja. Wtedy 
będzie wiadomo, kiedy rozpoczną się  
roboty.

Zakres robót jest szeroki i obej-
muje przebudowę pasa drogowego na 
skrzyżowaniu ul. Kraszewskiego i ul. 
Kuklińskiego. W ramach zadania zo-

stanie zrobione m.in.: frezowanie starej 
nawierzchni, prace ziemne (regulacja 
infrastruktury podziemnej), budowę 
ronda, nowych chodników, azyli dla 
pieszych, wprowadzenie nowej, stałej 
organizacji ruchu wraz z urządzenia-
mi bezpieczeństwa ruchu drogowego 
(BRD). Warto zaznaczyć, że oznako-
wanie poziome ma zostać wykonane 
w technologii grubowarstwowej, co 
zwiększy jego trwałość i widoczność.

W dokumentacji przetargowej za-
znaczono, że wykonawca ma obowią-
zek przeprowadzenia robót budowla-

nych w sposób jak najmniej uciążliwy 
dla kierowców. Główne prace mają być 
realizowane poza godzinami szczytu, 
czyli między 7:00 a 9:00 oraz 15:00 a 
17:00. Wykonawca zobowiązany jest 
do minimalizowania zamknięć drogi 
dla ruchu, w tym planowania układa-
nia warstw asfaltowych w nocy. Po-
nadto wszystkie roboty muszą zostać 
przeprowadzone wyłącznie w okresie 
wakacyjnym, od 30 czerwca do 30 
sierpnia br.

Tekst i zdjęcie
Agnieszka Jaskulska

\\\ POWIAT 

W niedzielę (18 maja) 
odbyła się I tura wyborów 
prezydenckich. Sprawdziliśmy, 
jak głosowali mieszkańcy 
powiatu otwockiego i Wawra.

P odczas I tury żaden z 13 kandyda-
tów nie uzyskał większości, dlate-

go 1 czerwca odbędzie się druga tura 
z udziałem Rafała Trzaskowskiego i 
Karola Nawrockiego. 

W powiecie otwockim frekwen-
cja w pierwszym głosowaniu wynio-
sła 76,7%. Wyniki dobrze obrazują 
klasyczny podział polityczny między 
miastem a wsią. Karol Nawrocki, choć 
formalnie bezpartyjny, jest blisko 
związany z obozem Prawa i Sprawied-
liwości, co przełożyło się na jego silne 
poparcie w gminach wiejskich. Z kolei 
Rafał Trzaskowski, kandydat Platformy 
Obywatelskiej (Koalicji Obywatelskiej), 
osiągnął dobre wyniki w bardziej zur-
banizowanych gminach, co odpowiada 
tradycyjnemu elektoratowi największej 

partii opozycyjnej – centrowo-liberal-
nemu.

W całym powiecie otwockim naj-
więcej głosów zdobył Karol Nawrocki 
– 32,6% (24 059), wyprzedzając Rafała 
Trzaskowskiego, który uzyskał 29,4% 
(21 741 głosów). Nawrocki zwyciężył 
w sześciu gminach, w tym w Osiecku 
(51,2%), Kołbieli (43,9%), Sobieniach 
Jeziorach (42,8%), a także w Celestyno-
wie i Karczewie. Jego najwyższy wynik 
– ponad połowa głosów – padł właśnie 
w Osiecku. Trzaskowski z kolei wygrał 

w Otwocku (33,2%), Józefowie (37,5%) 
i Wiązownie (30,8%).

Warto zauważyć, że w dwóch 
gminach – Kołbiel i Osieck – drugim 
najchętniej wybieranym kandydatem 
nie był Trzaskowski, lecz Sławomir 
Mentzen (reprezentujący Konfedera-
cję – ugrupowanie łączące środowiska 
wolnorynkowe, narodowe i konser-
watywne), który w obu przypadkach 
przekroczył 16% poparcia. To pokazu-
je rosnące poparcie wśród młodszych 
wyborców szukających alternatywy 
wobec głównych partii.

Z kolei w Wawrze frekwencja wy-
niosła ponad 82%. Najwięcej głosów 
zdobył Rafał Trzaskowski (41,25% – 
21 200 głosów), a Karol Nawrocki uzy-
skał 22,01% (11 313 głosów). Warto 
również zwrócić uwagę na wynik Sła-
womira Mentzena, reprezentującego 
Konfederację, który zdobył 10,29%. 
Szczegółowe dane i wyniki wszystkich 
kandydatów można znaleźć na naszym 
portalu. 

Tekst i zdjęcie
Agnieszka Jaskulska

Nowe rondo przy centrum 
handlowym

Nawrocki tryumfuje w powiecie  
otwockim, Trzaskowski  
najpopularniejszy w Wawrze

Po wyborach samorządowych władze zmieniły zdanie i planują budowę ronda

\\\ OSIECK 

W poniedziałek (12 maja) 
podpisano umowę  
z wykonawcą na budowę 
nowego wodociągu gminnego.

G mina Osieck zawarła umowę z 
wykonawcą budowy nowej sieci 

wodociągowej w ramach dofinansowa-
nia z Krajowego Planu Odbudowy. In-
westycję zrealizuje firma Aqua System 
Krzysztof Wierzbicki, a wartość kon-
traktu wynosi 1 599 000,00 zł. Prace 
mają rozpocząć się w ciągu najbliższych 
trzech tygodni.

To kolejny krok w realizacji zada-
nia współfinansowanego z KPO. Gmina 
Osieck znalazła się w gronie 22 gmin z 
Mazowsza, które uzyskały dofinanso-
wanie na rozwój gospodarki wodno-
-ściekowej.

– 1.813.643,27 zł to dofinansowa-
nie jakie pozyskaliśmy na budowę 7,14 
km sieci wodociągowej, systemów mo-
nitorowania pracy SUW i oczyszczalni 
oraz stworzeniu 323 możliwych przy-
łączeń do sieci – przekazała w mediach 
społecznościowych burmistrz Karolina 
Zowczak.

\\\ Gdzie powstaną  
nowe wodociągi?

Jak podała burmistrz gminy Osieck 
nowa infrastruktura obejmie m.in.: 

Osiedle pod wieżą w Osiecku, drogę 
Czarnowską w Sobienkach, dwa spię-
cia sieci w Osiecku – przy ul. Rudnickiej, 
połączenie Osieck–Górki przez las od 
strony Chabaszewa.

W ramach inwestycji ogłoszony 
zostanie także drugi przetarg – na 
systemy monitorowania pracy SUW i 
oczyszczalni.

Jak podkreślają władze gminy, zdo-
bycie środków z KPO było ogromnym 
wyzwaniem, ponieważ pula była ogra-
niczona, a warunki finansowe wyjątko-
wo korzystne. Tym bardziej cieszy fakt, 
że projekt uzyskał akceptację.

RMK

Rusza budowa 
wodociągu

Gmina Osieck znalazła się w gronie  
22 gmin z Mazowsza, które uzyskały  
dofinansowanie na rozwój gospodarki 
wodno-ściekowej
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\\\ SOBIENIE-JEZIORY 

Stacja Uzdatniania Wody  
w gminie Sobienie-Jeziory  
w końcu ma szansę  
na rozbudowę.

W ładze Gminy Sobienie-Jeziory 
podpisały umowę na wykona-

nie projektu rozbudowy Stacji Uzdat-
niania Wody. To jeden z najważniej-
szych kroków w kierunku poprawy 
jakości i bezpieczeństwa dostaw wody 
dla mieszkańców całej gminy. Od lat 
temat modernizacji SUW był przed-
miotem analiz i dyskusji. Teraz jednak 
samorząd przechodzi do działania. 
Jeszcze w tym roku mają zostać wy-
konane: projekt techniczny, kosztorys 
inwestycji, wniosek o dofinansowanie 
zewnętrzne oraz rozpoczęcie proce-
dur administracyjnych i dokumenta-
cyjnych.

– To kolejna gigantyczna inwe-
stycja w naszej społeczności i kolejna, 
która pozwoli dalej nam się rozwijać, 
ale również utrzymać poczucie bezpie-

czeństwa w tym zakresie – podkreślał 
wójt gminy Sobienie-Jeziory w lutym, 
gdy informował o planowanym rozpo-
częciu inwestycji.

Rozbudowa SUW domknie kluczo-
we inwestycje, rozpoczęte w ostatnich 
latach – między innymi budowę przed-
szkola i żłobka, sali sportowej, moder-
nizację dróg, oświetlenia, oczyszczalni 
ścieków, a także infrastruktury straża-
ckiej.

RMK

Rozbudowa Stacji 
Uzdatniania Wody

Od lat temat modernizacji SUW był 
przedmiotem analiz i dyskusji
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 DAM PRACĘ 

 Praca dodatkowa lub dla emeryta.  
Poszukuję osoby do koszenia trawnika  
i innych prac ogrodniczych  
i porządkowych w firmie w Puchałach  
koło Janek. 2 razy w tygodniu po ok 4 h. 
Godziny pracy do ustalenia.  
tel. 500 060 846 

 Zatrudnię osoby do pracy  
na magazynie chłodniczym 4 stopnie  
na hali, do kompletacji zamówień  
na podstawie skanera. Praca  
w godzinach nocnych 20:00 – 4:00.  
Piaseczno ul. Techniczna 2 hala J.  
Wynagrodzenie od 4800 zł netto  
(do ręki). Kontakt 570-598-915

 Poszukuje osoby do pomocy osobie 
starszej w Raszynie. 2 razy w tygodniu 
 po 4 godziny. 1 x w tygodniu pomoc  
w kąpieli i 1 x w tygodniu sprzątanie.  
tel. 500 060 846 

 Skup złomu w Baniosze poszukuje  
pracownika do segregacji złomu metali 
kolorowych. Mile widziani pracownicy  
z doświadczeniem. Kontakt wyłącznie 
pod nr tel. 514 310 146

Pracowników do serwisu urządzeń  
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne prawo 
jazdy kat. B tel. 601 923 395

 Zatrudnię murarza z pomocnikiem.  
Tel 601241397

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Poszukuję montera do produkcji  
gablot, 22 754 46 70         

KUPIĘ

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418 

SPRZEDAM

 Obrazy J. Błachowicz i J. Olszewski.  
Tel. 667 254 932   

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK 
 BUDOWY, tel. 695 451 655

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody - pełen zakres. 
 Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
-przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

 Świadectwa Charakterystyki  
Energetycznej, tel. 518 266 390

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Deska tarasowa - układanie i materiał, 
deska kompozytowa, deska drewniana 
tel. 603 896 888

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

 Glazura, gładź, panele, płyta g-k,  
malowanie, elektryka, hydraulika, firma 
rodzinna tel. 692 885 279 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Dachy, krycie, papa, deskowanie,  
orynnowanie, podbitki dachowe.  
Obróbki blacharskie tel. 669 458 624

Docieplenia budynków - elewacje  
- solidnie - doświadczone ekipy  

- 602 482 572

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30 

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 KLIMATYZACJA POMPY CIEPŁA   
REKUPERACJA. PROPARTNER PANASONIC 
TEL. 604895675 

 Cyklinowanie, Parkiety, Remonty,  
Malowanie 502514388

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 Dach - Awaria?... Dzwoń - 530731484 

 Anteny, Internet, Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501700315

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Spawanie, tel. 608 030 808 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

 BRUKARSTWO, TARASY, GWARANCJA, 
tel. 504 008 309 

 Ogrodzenia, tel. 504 008 309

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Glazura, remonty, 609 926 758    

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię udziały  
we Wspólnocie Gruntowej  
Wsi Bielawa, 501866766    

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 k. Prażmowa, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Lokal biurowy, 31m2, I piętro, 
 Jana Pawła II, Piaseczno 
 tel. 505 82 82 14

 Poszukuję pokoju do wynajęcia  
w Piasecznie tel. 511 999 352

 NIERUCHOMOŚĆ DO WYNAJĘCIA  
OD CZERWCA 2025 r. Z MOŻLIWOŚCIĄ 
PÓŹNIEJSZEGO ZAKUPU (1300  M2)  
i LOKAL (203 M2) W ZALESIU DOLNYM, 
UL. GRANICZNA 1, TEL. 600 944 217

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111    

OGŁOSZENIA

OBWIESZCZENIE STAROSTY OTWOCKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 roku o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r., poz. 311) o wydaniu 
decyzji Starosty Otwockiego nr 3/2025 z dnia 25.04.2025r. zezwalającej na realizację inwestycji 
drogowej pod nazwą „Rozbudowa drogi gminnej nr 271526W ulicy Migdałowej na odcinku  
od ulicy Ks. Malinowskiego do ulicy Borsuczej wraz z rozbudową odcinka drogi nr 270217W  
ulicy Borsuczej od ulicy Granicznej do ulicy Migdałowej w Józefowie”  realizowanej w gminie 
Józefów, powiat otwocki, na następujących działkach ewidencyjnych:
Józefów, obręb 4: 146/3, 146/4, 147/1, 147/2, 148, 150/2, 150/3, 150/8, 150/9, 151, 152/10, 
154/11, 154/18, 154/19, 154/20, 154/21, 154/23, 154/24, 154/30, 154/31, 154/35, 154/36, 157/4, 
158, 163/1, 163/2, 164, 180/6, 180/7, 180/9, 180/11, 
Józefów, obręb 5: 35/7, 35/9
Nieruchomości z których korzystanie będzie ograniczone: 
Józefów, obręb 4: 90/1, 165/3
Józefów, obręb 5: 45/3

Strony postępowania mogą w terminie 14 dni od daty ogłoszenia obwieszczenia zapoznać się 
z dokumentami złożonymi wraz z wnioskiem o wydanie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej 
w dniach pracy Starostwa Powiatowego w Otwocku po wcześniejszym telefonicznym umówieniu się  
w Wydziale Architektury i Budownictwa w Otwocku (ul. Komunardów 10, tel. 0-22-600-7-204, pokój  
nr 10) i w tym terminie złożyć ewentualne wnioski i zastrzeżenia.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego  
(Dz. U. z 2024 r., poz. 572) zawiadomienie stron postępowania uważa się za dokonane po upływie 14 dni 
od dnia publicznego ogłoszenia.

Starosta Otwocki

 Otwock, 29.04.2025 r.STAROSTA OTWOCKI
ul. Górna 13, 05-400 Otwock
AB.6740.DR.11.2024.MZ  

Działamy na rzecz 
bezdomnych kotów i psów

fundacjazwierzokracja

      

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
WÓJT GMINY KOŁBIEL informuje że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy w Kołbieli  

przy ul. Szkolnej 1, na stronie internetowej www.kolbiel.pl. oraz w BIP – bip.kolbiel.pl zostało podane  
do publicznej wiadomości ogłoszenie o pierwszym przetargu ustnym nieograniczonym  
na sprzedaż nieruchomości gruntowych (rolnych), stanowiących własność Gminy Kołbiel, położonych 
w obrębie Władzin.

Przetarg odbędzie się w dniu 6 czerwca 2025 r. o godz. 10:00  
w siedzibie Urzędu Gminy Kołbiel ul. Szkolna 1 sala nr 13.

Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy w Kołbieli ul. Szkolna 1 pok. 24,  
tel. 25-757-39-92 wew. 2.

L.p.

1.
2.

Numer księgi 
wieczystej

WA1O/00047339/2
WA1O/00047339/2 

Cena 
wywoławcza

12.000,00 zł
17.000,00 zł 

Położenie

Władzin
Władzin 

Nr. ew. działki Pow. /m²/

dz. ew. nr 589 o pow. 0,10 ha
dz. ew. nr 591 o pow. 0,16 ha 

Wysokość 
wadium

1.200,00 zł
1.700,00 zł 
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\\\ OTWOCK 

Lokatorzy bloków narzekają 
na zimno w swoich 
mieszkaniach. Pytają, dlaczego 
nie włączono ogrzewania, 
skoro nocami temperatura 
spada niemal do zera.

T egoroczny maj zafundował wyjąt-
kowo kapryśną aurę. Po ciepłym 

początku miesiąca przyszło gwałtowne 
ochłodzenie – nocne przymrozki za-
skoczyły nie tylko sadowników, ale i lo-
katorów bloków. Nocami temperatura 
spadała poniżej zera, a prognozy wska-
zują, że chłodne noce mogą potrwać 
jeszcze co najmniej tydzień. Mieszkań-
cy osiedli, m.in. zarządzanych przez 
Otwocką Spółdzielnię Mieszkaniową, 
skarżą się na zimno w mieszkaniach i 
domagają się ponownego uruchomie-
nia ogrzewania.

\\\ Skargi lokatorów
– Mam malutkiego synka, a w 

mieszkaniu jest bardzo zimno. Dogrze-
wamy się farelką i piekarnikiem, ubie-
ramy się cieplej, ale w nocy synek się 

poci, trzeba go przebierać, a w pokoju 
nadal zimno przez to zaczął chorować 
– mówi nam pani Izabela, mieszkanka 
osiedla przy ul. Andriollego w Otwocku, 
która skontaktowała się z naszą redak-
cją. – Dlaczego spółdzielnia nie włącza 
ogrzewania? Nad ranem w mieszka-
niu jest zaledwie 18°C, bo kaloryfery są 
zimne. Przecież można by je uruchomić 
na te kilka dni, kiedy noce są naprawdę 
chłodne. Mieszkańcy i tak za to zapła-
cą – mówi pani Izabela. I dodaje, że jej 
sąsiedzi, zwłaszcza starsze osoby także 
się skarżą na zimne mieszkania. – Za-
dzwoniłam zarówno do OZEC-u, jak i 
OSM, ale urzędnicy bezradnie rozkła-
dają ręce. Usłyszałam, że nic nie mogą 
zrobić, bo skończył się sezon grzewczy 
– mówi mieszkanka Otwocka. I dodaje, 
że nie chciała, aby synek jeszcze bar-
dziej się rozchorował, więc ostatecznie 
zabrała go do rodziców, gdzie mają piec 
i jest ciepło. – Wrócimy do mieszkania, 
dopiero gdy pogoda się poprawi – pod-
kreśla pani Izabela. 

Inna mieszkanka Otwocka komen-
tuje: – Najbardziej żal mi starszych 
osób, które po domu chodzą w swe-
trach, kamizelkach czy grubych dre-

sach, a wieczorami przykrywają się 
kocami, żeby się dogrzać – mówi.

\\\ Nikt tego nie przewidział
O to zapytaliśmy prezesa Otwo-

ckiej Spółdzielni Mieszkaniowej, Józefa 
Smorąga. Jak przyznaje, do spółdzielni 
docierają sygnały od mieszkańców, 
że w lokalach, zwłaszcza tych na par-
terze, jest bardzo chłodno. – Sezon 
grzewczy, jak co roku, zakończył się z 
końcem kwietnia. Nikt nie był w sta-

nie przewidzieć, że w maju nastąpi 
tak gwałtowny spadek temperatury i 
wystąpią przymrozki – tłumaczy pre-
zes OSM. I dodaje, że w tym samym 
czasie rozpoczął się kolejny etap prac 
przy wymianie rur ciepłowniczych w 
blokach OSM – wykonawca realizuje to 

zadanie na zlecenie OZEC i otwockiego 
ratusza. – W związku z tym z instalacji 
grzewczych została spuszczona woda, 
co obecnie uniemożliwia ponowne 
uruchomienie ogrzewania w lokalach. 
Jego przywrócenie wiązałoby się z du-
żymi kosztami – znacznie wyższymi 
niż przy standardowym zakończeniu 
sezonu grzewczego – zapewnia prezes 
Smorąg. I dodaje, że tańszym rozwiąza-

niem będzie dogrzewanie mieszkania 
farelką lub piecykiem.  – Przepraszamy 
za te utrudnienia, ale nikt nie spodzie-
wał się, że maj będzie taki chłodny (w 
poprzednich latach był bardzo ciepły). 
Dlatego nie przedłużaliśmy sezonu 
grzewczego, aby nie narażać miesz-
kańców na dodatkowe koszty – mówi 
nam prezes OSM. 

Agnieszka Jaskulska

Dlaczego kaloryfery nie grzeją?

Mieszkańcy narzekają,  
że w ich mieszkaniach jest 
bardzo zimno. Domagają 
się włączenia ogrzewania

Sezon grzewczy już się zakończył

FO
T. 

AI

\\\ KARCZEW 

O świcie doszło  
do poważnie wyglądającego 
zdarzenia na rondzie, gdzie 
krzyżują się dwie ruchliwe 
trasy: droga wojewódzka  
nr 801 i krajowa „50”.

W środę (14 maja) około godz. 4:00  
rano kierowca ciężarówki do-

słownie „wbił się” w rondo w Piotrowi-
cach. Tir przewrócił się, blokując ruch 
na dwóch trasach. Jak do tego doszło?

– Ze wstępnych ustaleń policji 
wynika, że 43-letni kierowca cięża-
rówki jechał krajową 50 od Kołbieli 
w kierunku Góry Kalwarii. Mężczyzna 
tłumaczył, że nie zauważył ronda na 
skrzyżowaniu dwóch tras – mówi nam 
podkomisarz Patryk Domarecki z Ko-
mendy Powiatowej Policji w Otwocku. 
I dodaje, że kierowcy nic się nie stało. 
Badanie potwierdziło, że 43-letni Polak 
był trzeźwy. Został ukarany mandatem 
i punktami karnymi.

Agnieszka Jaskulska

TIR-em prosto w rondo
Do zdarzenia doszło wczesnym rankiem
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\\\ WIĄZOWNA 

Sołectwo z gminy Wiązowna 
znalazło się w gronie 
laureatów prestiżowych 
konkursów organizowanych 
przez Samorząd Województwa 
Mazowieckiego, które 
nagradzają najbardziej 
aktywne wspólnoty wiejskie.

N a Mazowszu funkcjonuje obecnie 
około 7,3 tysiąca sołectw. Każdego 

roku wiele z nich realizuje inicjatywy 
wspierające rozwój terenów wiejskich, 
integrację mieszkańców oraz poprawę 
jakości życia. Najciekawsze projekty 
zostały ocenione przez komisję kon-
kursową i otrzymały nagrody lub wy-
różnienia.

– Nagrodziliśmy sołectwa, które 
aktywnie działają i świetnie radzą sobie 
z wykorzystaniem funduszu sołeckie-
go. Doceniliśmy ich zaangażowanie, 
a także pracę nad integracją i rozwo-
jem lokalnych społeczności – podkreślił 
podczas oficjalnego rozdania nagród 
marszałek Adam Struzik.

\\\ Wyróżnienie  
za aktywność i rozwój

Samorząd Mazowsza przyznał wy-
różnienia w ramach dwóch inicjatyw: 
„Najaktywniejsze sołectwo Krajowej 
Sieci Obszarów Wiejskich – Sukcesy 

widać po sąsiedzku” oraz „Fundusz 
Sołecki – Najlepsza Inicjatywa”. W 
konkursie dotyczącym Funduszu So-

łeckiego trzecie miejsce zajęło właśnie 
sołectwo Izabela. Doceniono lokalną 
inicjatywę pod nazwą „Imieniny Iza-
beli – święto mieszkańców wsi Izabela”. 
Projekt został wyróżniony za skutecz-

ne budowanie więzi sąsiedzkich oraz 
promowanie lokalnej tożsamości. Na-
groda finansowa w wysokości 3 000 
złotych trafi do sołectwa na dalszą  
działalność.

Konkurs „Najaktywniejsze sołe-
ctwo Krajowej Sieci Obszarów Wiej-
skich – Sukcesy widać po sąsiedzku” 
miał na celu promowanie działań na 
rzecz zrównoważonego rozwoju oraz 
pobudzanie aktywności społecznej. 
Izabela znalazła się w gronie wyróż-
niających się sołectw Mazowsza – jako 
przykład skutecznego działania, zaan-
gażowania i lokalnej inicjatywy.

RMK

Izabela w gronie najlepszych 
sołectw Mazowsza

Projekt „Imieniny Izabeli – święto mieszkańców wsi Izabela” został  
wyróżniony za skuteczne budowanie więzi sąsiedzkich oraz promowanie  
lokalnej tożsamości
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Na Mazowszu  
funkcjonuje obecnie około 

7,3 tysiąca sołectw
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Miłośnicy piłki nożnej mają 
powody do radości.  
W Otwocku zmodernizowano 
dwa boiska typu „Orlik”.

M iłośnicy piłki nożnej – zarówno ci 
mali, jak i więksi – mogą cieszyć 

się z kolejnych inwestycji w infrastruk-
turę sportową. Prezydent Otwocka, 
Jarosław Margielski, poinformował 
o zakończeniu modernizacji dwóch 

boisk typu „Orlik”. Jedno z nich znaj-
duje się przy Szkole Podstawowej nr 9 
w Otwocku-Jabłonnie, drugie zaś – na 
terenie kompleksu sportowego przy 
ul. Wspaniałej w Wólce Mlądzkiej, gdzie 
są trzy boiska (administratorem tego 
obiektu jest Klub Sportowy Vulcan Wól-
ka Mlądzka).

Obiekty sportowe przeszły grun-
towną metamorfozę i dziś zachęcają 
do aktywności nie tylko młodych piłka-
rzy. – To nowoczesne, ogólnodostępne 
boiska piłkarskie z nową nawierzchnią, 

lepszym oświetleniem i odnowionym 
ogrodzeniem – podkreśla prezydent 
miasta. Dzięki temu boiska stały się 
bezpieczniejsze, bardziej funkcjonalne 

i po prostu przyjemniejsze w użytko-
waniu.

Na „Orliku” w Wólce Mlądzkiej po-
jawiła się nowa trawa i nawierzchnia 
poliuretanowa, wymieniono ogrodze-
nie oraz siatki piłkochwytów, a także 
wymieniono oświetlenie. Z kolei na 
„Orliku” przy Szkole Podstawowej nr 9 
położono nową trawiastą nawierzch-
nię, zamontowano nowe panele ogro-
dzeniowe, oświetlenie oraz piłkochwy-
ty.

Łączny koszt modernizacji dwóch 
boisk wyniósł około 1,4 mln zł, z czego 
ponad 792 tys. zł pochodziło z dofinan-
sowania rządowego. 

Agnieszka Jaskulska

Boiska jak z katalogu

Po modernizacji, boiska piłkarskie mają nową nawierzchnię
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\\\ OSIECK 

Drogowcy rozpoczęli 
przebudowę małego 
fragmentu drogi wojewódzkiej 
na wysokości Pogorzeli.

T o ważna wiadomość szczególnie 
dla kierowców jeżdżących drogą 

wojewódzką nr 805, którą można do-
trzeć do trasy 801 (w kierunku Warsza-
wy i Puław) oraz do drogi przez Osieck, 
skąd można dojechać do drogi krajowej 
nr 50 lub trasy S17.

W tamtym roku wykonawca na 
zlecenie Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie wyre-
montował ponad 4,5 kilometra drogi 
805 pomiędzy Osieckiem a Warszawi-
cami, ale nie zdążył przygotować doku-
mentacji przetargowej dla przebudowy 
przepustu w Pogorzeli. Dlatego reali-
zacja inwestycji została przesunięta na 
ten rok. Roboty zaczęły się pod koniec 
ubiegłego tygodnia. – Zakres prac obej-
muje rozbiórkę istniejącego przepustu 
oraz budowę nowego obiektu wraz z 

dojazdami – mówi nam Monika Bur-
don, rzeczniczka prasowa Mazowie-
ckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
W związku z prowadzonymi pracami 
obowiązuje ruch wahadłowy, ale kie-
rowcy muszą się liczyć z tym, że na póź-
niejszym etapie inwestycji droga może 
być nieprzejezdna. Drogowcy planują 
zakończyć budowę nowego przepustu 
do końca wakacji. Koszt inwestycji to 
ponad 1,2 mln zł.

Agnieszka Jaskulska

Utrudnienia 
na trasie 805

Droga nr 805 to dobry skrót,  
aby szybko dotrzeć do trasy 801

\\\ POWIAT 

Sprawdzamy, jak wyglądał ten 
weekend na boiskach powiatu 
otwockiego.

J edni walczą o utrzymanie, drudzy 
o awans. Jeśli wszystko dobrze pój-

dzie, oba zespoły w nadchodzącym 
sezonie spotkają się ze sobą w lidze. I 
na to liczą wszyscy kibice piłki nożnej 
z powiatu otwockiego.

\\\ Wygrana w meczu  
„o 6 punktów”

Ta drużyna ma charakter! Piłkarze 
Józefovii Józefów kolejny raz w ostat-
nich tygodniach stanęli na wysokości 
zadania i są coraz bliżej wyjścia ze stre-
fy spadkowej IV Ligi. Tym razem pod-
opieczni trenera Arkadiusza Grzyba po-
konali na własnym stadionie rywali w 
walce o utrzymanie – Błoniankę Błonie.

Ekipa znad Świdra w pierwszych 
minutach musiała skupić się na defen-
sywie, ponieważ przeciwnik próbował 
narzucić swoje warunki. W 25. minucie 
z gola cieszyli się jednak gospodarze – 
Piotr Goliasz podał do Piotra Trepki, 
zawodnik Józefovii zdecydował się na 
dośrodkowanie, które w wyniku błędu 
obrony Błonianki znalazło się w jej siat-
ce. W dalszej części pierwszej połowy 
to miejscowi byli lepszą drużyną.

Po zmianie stron oba zespoły wy-
prowadzały ciosy, ale najwięcej działo 
się w samej końcówce. 5 minut przed 

końcem regulaminowego czasu gry 
pięknym strzałem z rzutu wolnego po-
pisał się Dariusz Zjawiński, były piłkarz 
między innymi Legii Warszawa oraz 
Cracovii. Błonianka mogła cieszyć się 
z wyrównania, jednakże jej radość nie 
trwała długo. Praktycznie w ostatniej 
akcji meczu kibiców Józefowa wpro-
wadził w ekstazę Tymoteusz Bernhard, 
który z bliskiej odległości załadował 
futbolówkę do bramki rywali.

Wyniki w pozostałych spotkaniach 
ułożyły się na korzyść klubu z powiatu 
otwockiego – Talent Warszawa prze-
grał 1:2 z Oskarem Przysucha, Wilga 
Garwolin bezbramkowo zremisowała 
z Hutnikiem Warszawa, MKS Piaseczno 
uległ na własnym stadionie 0:4 Ząb-
kovii Ząbki, a Tygrys Huta Mińska nie 
dał rady u siebie wywalczyć punktów 
z Legionovią Legionowo (1:2). Aktual-
nie Józefovia posiada na swoim koncie 
27 punktów – tyle samo co Tygrys i o 

1 mniej od Piaseczna oraz Błonianki. 
Wilga i Talent mają 7 oczek więcej.

Przed nami jeszcze 4 serie gier w 
IV Lidze. Podczas najbliższej, 23 ma-
ja o godzinie 19:00, Józa zmierzy się 
na wyjeździe z Oskarem Przysucha. 
Można powiedzieć, że przeciwnicy nie 
grają ani o awans, ani o utrzymanie, 
zajmując 8. pozycję w ligowej tabeli. W 
listopadzie nasi zawodnicy pokonali 
ten zespół 3:2 po bramkach Tobiasza 
Filochowskiego, Piotra Goliasza i Jaku-
ba Malinowskiego.

Od końcówki kwietnia Józefovia 
rozegrała łącznie 5 meczów, z których 
aż 4 zdołała wygrać, zaś 1 zremisowała. 
Liczymy na przedłużenie wspaniałej 
serii i opuszczenie strefy spadkowej.

\\\ Awans odłożony w czasie
Przed weekendem zapowiadali-

śmy, że podczas wyjazdowej rywaliza-
cji z Ożarowianką Ożarów Mazowiecki 

Mazur Karczew może przypieczętować 
swój powrót na boiska IV Ligi. Niestety 
na świętowanie trzeba będzie jeszcze 
nieco poczekać.

W rywalizacji lidera z 3. ekipą w 
stawce lepsi byli gospodarze. Jeszcze 
przed zejściem do szatni Ożarowianka 
objęła prowadzenie po bramce Mar-
cela Gorczycy. Krótko po rozpoczęciu 
drugiej odsłony starcia rywale ponow-
nie umieścili piłkę w siatce Mazura i 
ponownie dokonał tego Gorczyca. W 
77. minucie Karczew złapał kontakt 
za sprawą gola Jana Kwiatkowskiego. 
Gdyby zawodnicy trenera Marcina Bro-
niszewskiego pokusili się o wyrówna-
nie, przeciwnik definitywnie straciłby 
szanse na awans. Kolejna bramka dla 
karczewskiego klubu jednak nie padła, 
ale z trafienia cieszyli się za to gracze 

Ożarowa. Wynik meczu na 3:1 ustalił 
w końcówce Piotr Balsam.

Do zdobycia pozostało 12 punk-
tów – teoretycznie w tym momencie, 
jeśli Mazur przegrałby wszystkie me-
cze (co jest mało prawdopodobne), a 
Ożarowianka zdobyła w nich komplet 
punktów, awansują rywale. Wariantów 
jest oczywiście więcej i nie bierzemy 
tutaj pod uwagę 2. w stawce Energii Ko-
zienice. Jednak wystarczy, że w najbliż-
szej kolejce Mazur pokona u siebie KS 
Raszyn (początek meczu w sobotę o 
godzinie 15:00) i klub będzie mógł na 
3 kolejki przed końcem sezonu święto-
wać powrót do IV Ligi. Zespół z Raszyna 
zajmuje obecnie przedostatnią lokatę w 
lidze, więc kibice na pewno będą szyko-
wać się na sukces swoich ulubieńców.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu
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To był mecz Ożarowianki
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Seria Józefovii trwa!
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